
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
Mandag den 5. februar 2024 kl. 17.00 – 21.00 ved Form & Fritid Nørre Nebel 

(Klintingvej 21, 6830 Nørre Nebel, Syddanmark).  

Giv gerne besked til Samir Mujkanovic på samu@varde.dk, hvis I ikke deltager.  

Mødedeltagere:  

Kommunaldirektør Mogens Pedersen (deltager mellem 17.30 -18.30) og Udviklingskonsulent 

Samir Mujkanovic fra Varde Kommune deltager. Agnethe Nielsen, Blaabjerg – Flemming Bynge, 

Varde By – Walther B. Sørensen, Varde Opland – Morten Bjernemose, HHST – Martin Sølbeck, 

Helle Vest – Kristian Støjberg, Skovlund- Ansager, UR Helle Øst; Ulla Sørensen, Bente Staal, UR 

Blåvandshuk; Kristian Sigaard, UR Ølgod.  

Afbud: Bjarne Tarp 

24. januar 2024 

Dagsorden Referat 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

Godkendelse af dagsorden  

 

Til beslutning 

Referatet fra sidste møde blev godkendt uden 

bemærkninger. 

Godkendelse af referat fra seneste møde  

 

Til beslutning 

Dagsorden blev godkendt med de faldne 

bemærkninger. 

 

1. Punkt nummer 3 vedr. orientering om 

ændringer i kollektiv trafik udgår. 

2. punkt nummer 7 vedr. status på 150 års 

jubilæet for den vestjyske længdebane 

erstatter punkt nummer 3.  

Borgerservicechef, Helle Marquertsen, 

orienterer om ændringer i kollektiv trafik  

 

Til drøftelse 

Punktet blev aflyst pga. sygdom.  

FUR ønsker en skriftlig tilbagemelding fra 

Borgerservicechefen vedr. ændringer og de 

alternativer, der er i stedet for busruterne, f.eks. 

FLEX+, FLEXUNG m.v.  

 

Borgerservicechefen fremsender særskilt 

informationer/links til hjemmesider m.v., hvor al 

information fremgår.  

 

FUR spreder budskabet via de sociale medier.  

Bente Staal gør opmærksom på, at man kan kontakte 

Sydtrafik, der gerne kommer ud og orienterer om 

mulighederne for offentlig transport i de enkelte byer.  

Kommunaldirektør, Mogens Pedersen, 

orienterer om aktuelle emner fra Byråd 

og forvaltningen 

Til orientering 

Kommunaldirektøren orienterede om følgende emner: 

• Budget for 2025 er så småt ved at tage form. 

Budgetprocedure fastlægges i marts. Den 

indledende fase påbegynder nu frem mod 

budgetseminaret i september 2024. I den 

forbindelse anbefaler Mogens Pedersen, at 

eventuelle budgetønsker fremsendes inden 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

påske. Der er brug for at holde hænderne på 

rettet ift. stigende på ældre- og socialområdet. 

Overordnet set er der ikke de store stigninger. 

Der forventes ikke store besparelser.  

 

• Politisk skal der træffes med BCV (det gamle 

sygehus), Varde Teater- og Musikhus, 

byfornyelsesprojekterne i Vejers og Blåvand. 

Det er nogle af de større anlægsprojekter, der 

skal løses.  

 

• Forvaltningen har fået foretaget en screening af 

kommunen for placering af bl.a. datacentre, 

power-2-x anlæg m.v. Screeningen er ikke 

udpegede placeringer, dvs. de er ikke politisk 

godkendt. Forvaltningen arbejder nu på at 

iklæde borgerne i området, til at tage 

drøftelsen om eventuelt salg af jord med 

investorerne.  

 

• Mogens Pedersen stopper i stillingen som 

Kommunaldirektør ved udgangen af februar 

2024, efter ca. 10 år på posten. Direktør for 

Børn, Job og Læring, Britta Boel, konstitueres 

fra 1. marts i stillingen. Der forventes at en 

permanent kommunaldirektør tiltræder pr. 1. 

juni.  

 

 

Svar på spørgsmål indsendt til 

Kommunaldirektør, Mogens Pedersen 

Til drøftelse 

Spørgsmål til kommunaldirektøren fra UR Blåvandshuk. 
  

             Hvor står vi med vandproblemerne i Blåvand? 

Det virker som om der generelt er et  

             problem ned afvandingsinfrastrukturen omkring 

områderne i Blåvand. 

 

Svar: 

De nedbørsmængder vi har set i efteråret og vinteren er uden 

tvivl med til at presse afvandingen gennem de eksisterende 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

afvandingssystemer. Regulering af bortledning af vand sker 

gennem vandløbsloven. Vandløbsloven skal bl.a. sikre at 

eksisterende afvanding sikres, det kan enten være private 

vandløb eller offentlige vandløb. Ved offentlige vandløb har 

kommunen vedligeholdelse ansvaret, men det er lodsejeren der 

selv har ansvaret for oprensning ved private vandløb og 

grøfter. I Blåvand er det primært de store hovedrørledninger 

der er offentlige vandløb, men resten er private. For de private 

grøfter har kommunen således alene myndighedskompetencen 

til at sikre, at lodsejere husker at rense op. Kommunen har 

derfor været i kontakt med en lang række lodsejere i Blåvand 

området vedr. oprensning og deres ansvar omkring 

oprensningen. Spørgsmål omkring ansvar og rollefordeling blev 

ligeledes uddybende gennemgået på det virtuelle borgermøde 

der blev afholdt i december omkring vandhåndtering i Blåvand. 

 

             Kommunen må have et overordnet ansvar for 

planen med afvandingen i kommunen.  

Svar:  

Efter vandløbsloven har kommunen ansvaret for at sikre den 

eksisterende afvanding fungerer, men vandløbsloven rummer 

ikke at der skal ske håndtering af mere vand som følge af 

klimaændringer. Her giver vandløbsloven mulighed for at alle 

der måtte have behov eller nytte af det kan rejse en 

reguleringssag om øget afvanding, det vil typisk være en 

lodsejer eller en grundejerforening.  Når det så er sagt, så er 

Varde Kommune i høj grad involveret at være en aktivt 

medspiller i håndtering af klimavand i sommerhusområderne. 

Kommunen faciliterer netværket for 

sommerhusgrundejerforeningernes vandlag, hvor udveksling af 

erfaringer og løsninger på problemstillinger sker. Samtidig har 

kommunen igangsat indsamling af viden om hvordan 

konsekvenser af klimaændringerne viser sig i foreløbigt to 

områder Blåvand/Ho og Vejers. Det sker gennem løbende 

overvågning af grundvandsstanden i områderne. Disse kan 

følges her ( https://vandstande.dk/kort/kort.phpvandstande.dk) 

Det er viden som fx sommerhusgrundejerforeningerne kan 

bruges til deres indsats for at sikre en fremtidig håndtering af 

uønsket vand.  

 

 

             Der må være fokus på klimaforandringerne med 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvandstande.dk%2Fkort%2Fkort.phpvandstande.dk&data=05%7C02%7Csamu%40varde.dk%7Ca7f047aa960349acb41608dc1b5558e9%7Cc55099ecac664763bba7fc1d6f79d509%7C1%7C0%7C638415300592565348%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=XEvUJ0i%2BD0OlKLtGMPRXrDwXc%2Fb2sa%2FH8ijFgcGj44U%3D&reserved=0
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mere vand i fremtiden? 

Svar: 

Kommunen har et stort fokus på klimaforandringer og de 

ændringer vi ser ind i. Det afspejler sig bl.a. i kommunens 

klimahandlingsplan (https://vardekommune.dk/borger/affald-

og-miljo/klimahandlingsplan/) Et af indsatsområderne i den er 

at foretage en revision af den nuværende klimatilpasningsplan. 

Ud over denne indgår klimforandringer kommuneplanen og i 

øvrige sektorplaner som fx spildevandsplanen. 

 

Spørgsmål til Kommunaldirektøren fra Ølgod 

Udviklingsråd: 

 

Vi har i udviklingsrådet konstateret at det kan være svært at få 

udviklingsprojekter igennem forvaltningen og til politisk 

behandling.  
• Koldtvandsbassing har indsendt driftsbudget, hvad 

skal der til for at det kommer til politisk behandling 

Svar: 

Ønskes skal enten indsendes til Udvalget eller Forvaltningen 

(helst først april), for at komme i betragtning til budget for 

2025. Herudover anbefales det, at I kontakter lokale politikere, 

der kan hjælpe/understøtte i processen.  

• Efter Plan og Teknik busturen, hvor udviklingsrådet på 

forhånd havde fremsendt fyldestgørende beskrivelser 

af trafiksikkerheds udfordringer, er tilbagemeldingerne 

på alle opgaver at vi skal henvende os til 

ejendomscenteret. Så repræsentanterne fra Varde 

kommune har ikke behandlet de enkelte opgaver men 

alene skubbet opgaverne videre til en ny afdeling. 

Dette medfører igen et stort benarbejde fra 

udviklingsrådet. 

Svar  

De steder, hvor vejmyndighed eller Ejendomscentret skal lave 

noget har de lagt ønskerne på oversigten over 

trafiksikkerhedsønsker. Jeg forstår selvfølgelig godt 

frustrationen, men det er en prioritering af midler i forhold til at 

igangsætte projekterne. Det er politikerne der prioriterer ud fra 

vores indstilling og der er mange ønsker i kommunen.  

 

https://vardekommune.dk/borger/affald-og-miljo/klimahandlingsplan/
https://vardekommune.dk/borger/affald-og-miljo/klimahandlingsplan/


 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

 
Spørgsmål til Kommunaldirektøren fra 
Blaabjerg udviklingsråd 
 
Er der mulighed for at der kan laves en Varde Regel 
i forbindelse med solcelleparker, f.eks. 6 rækker 
læhegn? 
 
Svar:  
Der er pt. regler for vindmøller, men der er politisk 
opbakning til at kigge ind i samme mønster for 
solceller. Forventeligt kommer der et udspil i den 
kommende kommuneplansrevision.  
 
Spørgsmål til kommunaldirektøren fra 
Skovlund-Ansager udviklingsråd 
 
Hvad kan vi i UR give vores tilskud til ? På baggrund 
af et afslag til en bebor gruppe som arbejder med 
et seniorbolig projekt. Vi er blevet bedt om at give 
afslag med begrundelse om at det bliver 
kommercielt. Vi er noget uforstående i Skovlund – 
Ansager UR, da vi synes at vores formålsparagraf så 
bliver uden betydning. 
 
Svar: 
Udgangspunktet for Udviklingsrådenes midler er, at 
de kun må bruges indenfor samme rammer, som 
kommunerne er underlagt, jf. 
kommunalfuldmagten, dvs. kommercielle aktiviteter 
er ikke muligt at støtte op om.  
Mogens undersøger dette nærmere og vender 
tilbage.  
 

Sundhedschef Hanne Josefsen, deltager 

på mødet med et oplæg til drøftelse af 

mulige samarbejder om 

Varde Kommune ser, som landets andre kommuner, 

ind i en presset demografi, hvor vi bliver flere ældre og 

færre yngre i den erhvervsaktive alder. Samtidig med, 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

sundhedsfremme, trivsel og fællesskab i 

lokalsamfundene. 

 
Til drøftelse 

at forventningerne til velfærdsstaten stiger, og at flere 

borgere har flere diagnoser samtidig og flere kronikere.  

 

I Varde Kommune arbejder man i regi af Varde2030 

med en dagsorden om, at vi kommunalt i højere grad 

skal forebygge sygdom.  

I et forsøg på at få flere og nye samarbejder om 

sundhed, fællesskab og trivsel, forsøger man nu at 

lokalområderne skal være med til at drive dette 

projekt. Udviklingsrådene kender landsbyerne, og ved, 

hvilke initiativer der pågår nu og hvem der evt. ville 

kunne se en interesse heri.  

Varde Kommune inviterer derfor til Workshop, hvor der 

vil være et opstartsmøde, hvor emnet bliver drøftet, 

herunder information om puljer m.v. der kan søges.   

Det blev aftalt, at FUR vender emnet i lokalsamfundet, 

og vender tilbage til Sundhedschefen på følgende 

oplysninger: 20 47 31 64 / hjos@varde.dk 

Status på arrangementet i anledning af 
150 års jubilæet for den vestjyske 
længdebane 

Til orientering 

Jens Bach gav en status på projektets gennemførelse i 

2025, hvor temaet omkring fejringen har fokus på 

Jernbanen og ikke mindst hvad disse 

infrastrukturprojekter har betydet for 

sammenhængskraften i lokalområdet og udviklingen i 

forskellige erhverv, bl.a. landbrug, turisme, forsvaret 

m.v. 

Budget på ca. 1 – 1.5 mio. kr. søges på Udvalget for 

Økonomi og Erhverv i uge 8.  

Et samlet FUR tilkendegiver deres støtte til projektets 

gennemførelse. Denne tilkendegivelse forpligter ikke 

FUR.  

 

Jens Bach vil kontakte de enkelte Udviklingsråd 

snarest, for at interesserede borgere kan understøtte 

projektets gennemførelse.  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

Drøftelse af bordet rundt 

Til drøftelse 
 
UR Blåvandshuk 
 
Vejers. Torsdag den 18.1.2024 er der 
møde på kommunen om Velkomsthuset. 
Projektforslaget for Vejers blev godkendt 
i BY i oktober 2023. Den politisk 
udpegede repræsentant har valgt at gå 
af, og derfor arbejdes der nu på, at finde 
en ny formand, så projektet kan 
fortsætte.  

I november orienterer VK om, at 
tilsagnet fra Erhvervsfremmebestyrelsen 
ikke blev en realitet, og derfor afsøges 

der nu muligheder for, om bl.a. BY kan 
finansiere det resterende.  

Det er vedtaget at der skal være 
vendeplads på Strandhotellets p plads.  

Grundejerforeningen er blevet medlem i 
bevaringsforeningen i Varde. Derved er 
der samarbejde om at kikke på nogle 
bevaringsværdige sommerhuse i Vejers. 

Blåvand: Midtbyplanen er også her gået i 
stå indtil der er ny formand på plads. I 
Blåvand fik VK også afslag på 
ansøgningen til 
Erhvervsfremmebestyrelsen.  

Tirsdag er der søgt om forsøgsprojekter 
2 steder ved kystnære områder, dvs. 
Hvidbjerg p pladsen og ved sandkassen. 

Vi har voldsomme problemer med vand 
på sommerhusgrundene, men det ved 
alle i kommunen vist allerede. Der er 
behov for opfølgning. Godt samarbejde 
mellem Borger foreningen og 

Bordet rundt blev drøftet og taget til orientering.  
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erhvervsforeningen om fremtidige 
arrangementer i Blåvand. 

Blåvand/Ho: Erhvervsforeningen har 
afholdt 2 kirkekoncerter i Oksby Kirke, 
med fulde huse og der har været 
juleskattejagt via en app i hele december 
måned hvor turister og lokale kunne gå 
rundt og fylde slikpose i forretningerne 
og dermed også være med i lodtrækning 
om en fyldt indkøbsvogn. Dette er en 
succes for andet år i træk. 

Vrøgum: Ombygningen af skolen 
begynder at tage form. Men da der er 
tale om frivilligt arbejde tager 
renoveringen sin tid.  

Oksbøl: BID projektet indkalder til 
borgermøde. Sportsparken havde 
indkaldt til Borgerworkshop forud for 
renovering af svømmehallen. Godt 
fremmøde. JV har haft fokus på Oksbøl 
og butikkerne i byen. 
 
UR Ølgod 

Norlys vækstpulje 

Norlys vækstpulje har bevilget penge til 
følgende projekter i Ølgod området: 

Tilskud til aktivitetsområde ved Engsøen, 
hermed er aktivitetsområdet fuldt 
finansieret og etablering planlægges i 
samarbejde med Varde Kommune 

 Tilskud til Lindbjerg 
Forsamlingshus, udvendig 
energiforbedring 

 Ølgod Billard klub, 
tilskud til billardbord 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

IF Centrum, hjælp til varmepumpe i 
klubhuset. 

Ølgod Udviklingsråd bevillinger 

Lindbjerg forsamlingshus har fået 
bevilget kr. 20.000 til udendørs 
forbedringer,  

Der er bevilget kr. 20.000 til 2 Shelters 
og toilet i Krusbjerg 

Vækning af julemanden 

Julemanden blev vækket i vandtårnet i 
Ølgod. Der var rigtig mange mødt op, 
især familier med børn. Herefter gik alle 
til Torvet i Ølgod (anslået antal deltagere 

var 1200), hvor der var slikposer til 
børnene og efterfølgende var der 
indvielse af en nye skulptur med 
deltagelse af borgmester Mads Sørensen.  

Juleoptog i Ølgod 

Der har været juleoptog med stor 
deltagelse og med musik af Varde 
Garden. Efterfølgende udtrækning af 
gaveregn, sponseret af Ølgod Handel og 
Erhverv. Børnene kunne aflevere 
ønskesedler til julemanden og der var 
udtrækning af de heldige vindere af 
gaver. Gaverne blev leveret direkte hjem 
af julemanden. 

Ølgod Kulturhus 

Ølgod kulturhus finansieringen er nu på 
plads. Arbejdsgruppen forventer 
byggeriet går i gang efter sommerferien 
2024. 3 inviterede arkitektfirmaer skal 
aflevere deres oplæg til kulturhusets 
ombygning i februar. Kravet er at de 
hver har deres egen hoved entreprenør 
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med. Museet har startet nedpakning.  

Byggegrunde ved Skovparken 

Der er nu reserveret og solgt 
byggegrunde i Skovparken. Derudover er 
reserveret 1 grund på Solvænget og 1 
grund i Grønnegade samt 1 grund i 
Skovkanten 

Vinkelvejsbygningerne 

Det gamle demenshjem på Vinkelvej er 
nu overtaget af de nye ejere. 
Nedbrydning forventes at starte i februar 
og på de første grunde kan byggeriet 
starte efter sommerferien i 2024. Der er 
forhåndstilsagn om køb af halvdelen af 
grundene.  

Fjernvarmegrunden 

Lokal plan er vedtaget. Ansøgning om 
nedbrydning af Nørregade 17 A er i 
høring frem til 28 januar 

Østerbro – Bolig Sydvest 

Projektet er i licitation i uge 3 og herefter 
skal udarbejdes skema B 

Cykelsti mellem Strellev – Ølgod 

Kontakt til lodsejere i januar – februar. 
Stien etableres i 2024 

Ølgod Handel og Erhverv 

Jesper Svender er udpeget af ØHE til By 
og Erhvervsudviklingschef i Ølgod.  

Løbende møder med BID Danmark, liv til 
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byen, som er et projekt under Varde 
Handelsråd, alle er velkommen til at 
komme med gode ideer. 

Skovlund-Ansager: 

1.Vi medtager punktet om kollektivtrafik. 
Kendskab til flextrafik og flexjunior kan 
gøres mere synlig, da det er en god 
sikring til de små samfund. Mobilitet i 
hele kommunen, lidt grøn tankegang. 
Skal parkeringspladsen på gymnasiet 
halveres , skal noget forandres  

 2. Næste borgermøde bliver den 27. 
Maj. Der er en god beskrivelse i 
dagsorden til mødet i økonomi og 
erhvervsudvalget d. 31/1. Formidlingen 

ud til borgerne er vigtigt. Vi vil gerne 
have ideer om hvad  URs  rolle kan blive. 

3. Vi efterspørger et årshjul, så vi i 
udviklingsrådet kan forholde og 
forberede os til vigtige ting. Her tænker 
vi specielt på ønsker til budget. Så 
forslag og ønsker kan komme frem til 
byrådet så tidligt at  det kan komme med 
i budgetplanlægningen. Samt en 
puljeoversigt for kommunale pulje der 
kan søges tilskud fra. ( er måske 
efterlyst?). 

4.  Situationen omkring byggegrunde er 
meget speciel lige nu i Varde kommune. 
Der skal laves en analyse omkring 

behovet. Vi vil I Ansager gerne vide 
hvordan en sådan behovsanalyse vil blive 
lavet. Vil Varde kommune evt. opkøbe 
nedrivningsklare/billige bygninger til 
grund udstykning. 

Varde Opland:  
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Janderup 

Julebelysningen blev etableret og klar til 
1. søndag i advent med hjælp fra mange 
frivillige. Indsamlingen gav i alt 74.000 
kr.  

6. december blev der afholdt julebanko i 
Aktivitetshuset – ca. 380 deltagere – lidt 
færre end sidste år. 

Plan og teknik udvalget besluttede på sit 
møde i august, at de vil indgå i 
revisionen af vores Udviklingsplan. Vi har 
haft det første møde med Varde 
Kommune omkring etablering af 
styregruppen. 9 personer har meldt sig 
til at indgå i styregruppen 1. workshop 
løber af stablen den søndag, den 10.3. 

Lokalforeningen har sørget for 
udskiftning af hjertestarteren ved 
Dagli’Brugsen til en nyere model med.  

Lokalforeningen har modtaget 22.700 kr. 
fra Andelskassens Fond til etablering af 
en shelter mere på Ladepladsen.  

Bordet rundt Alslev  

Så er der sat støjvæg op ved de nye 
bygge grunde  ved Hjerting landevej , og 
indenfor er der gade med asfalt og gade 
belysning , der er solgt nogle 
byggegrunde og andre er reserveret 

Ved forsamlings huset er man i gang 
med at etablere en ny forhave med fliser 

Der har været afholdt juletræs tænding , 
julebanko og julemand i Dinesens 
skovpark d 24 dec.  Alle med stor 
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tilslutning  

I Præstegården har vi endelig fået vores 
præstepar hjem igen , tros at der stadig 
mangler nogle , kommunen snøvler med 
at få de nye døre godkendt, samt at 
haven og forpladsen mangler at blive 
anlagt  

Vores skulptur mangler stadig at få lys 
på  

Første møde til byfesten er på trapperne 
, en lokal sponsor har givet tre 
flagstænger til flaglaget   

Bordet rundt fra Mot 

Orten  

Der er godt gang i arbejdet med at 
udvikle legepladsen , og legeplads 
gruppen gør en stor indsats  

Borgerforeningen  arbejde på at 
overtage grunden hvor  legepladsen 
ligger  

Der er  nu bevillinger  på godt 1 mill. Kr. 
til projektet  

Det er planen skal være færdig udbygget 
til Sct. Hans 2024 

Der er også indsendt ansøgning om 
landzone-byggetilladelse , og tidsplanen 
er meget afhængig af sags behandlings 
tiden ( som vi er lidt bekymrede for ) 

Det er vigtig at vi overholder  tidsplanen 
i forhold til fondene , som har bevilget 
pengene til projektet  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

Vi sætter vores lid til kommunen i forhold 
til til sags behandlingen  

Tinghøj  

Der er bevilget ca 600.000 kr til 
udbygning af lege pladsen , og det er 
godt arregement fra den lokale legeplads 
gruppe  

Der er indsendt en ansøgning om 
landzone – byggetilladelse for projektet i 
september 2023, , men vi har stadig væk 
ikke hørt fra Kommunen 

Det er lidt bekymrende at det skal tage 
så lang tid når det i forvejen er en lege 
plads ,og så oven i købet er kommunes 
grund  

Mejls  

Det er en stor glæde at der er bevilget 
penge til cykelsti , og ikke mindst til at 
det bliver gennem ført  

Fælles for MOT -området er at der skal 
laves en landsby film her  til foråret, 
sponsorerne er på plads   

Bordet rundt i Billum 

Trods negative overskrifter i JV kører 
fjern varme projektet planmæssigt både 
med tid og økonomi  

Der nu tilmeldt 436 husstande svarende 
til en tilslutnings procent på 88% hvilket 
er meget tilfredsstillende  

Og det må være en af Danmarks største 
tilslutnings procenter  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

I Billum er der også afholdt juletræs 
tænding , med efter følgende en tur i 

Kirken og afslutning i forsamlings huset 
med flæske steg og dans omkring 
juletræet  

Men så var det også som i Janderup at vi 
fik extra julebelysning sat op , hele 
Kirkebyvej er nu også med og en stor tak 
til de frivillige der opsætter og nedtager  

Der skal ske  noget mere i Billum 
forsamlings hus  og der for arenseres der 
forskellige tiltag d 26/1 var der Jass med 
John og Bjarne  , og hen over året bliver 
der afholdt flere forskellige foredrag. 

Året byfest møde 2024 fra d 30 maj til d. 

juni i sat i støbeskeen og første møde er 
afholdt , vores mål er at så mange 
foreninger som muligt må være med , 
man byder ind med det  man har lyst til 
,så vi sammen får en god fest, det er 
også i år at det er 25 år siden vi blev 
årets landsby i Danmark , 

Vores generalforsamling er d. 29 februar 
,hvor der borgermøde først hvor vi i den 
anledning har inviteret Formanden for 
Landdistrikterne i Danmark, Steffen 
Damsgård, kommer og holder et 
foredrag om livet i vores landsbyer og 
hvordan vi kommer videre , og hvad 
fremtiden måtte byde  (alle er 
selvfølgelig velkomne )   

Blaabjerg:  
Outrup og solcelleparker giver en del 
snak, og flere områder fortæller det går 
ud over naboskab. 

Outrup vil fejre d. 6-4-2024 hvor Otto 
Frello kunne have fejret 100 år, der er 
kommet 4 Frello billeder, v. Børnehave, 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

Skolen og 2 billeder ved Pladsen ved OK 
Tanken, på pladsen bliver opsat nyt 
Bord/bænkesæt. 

Søen i Anlægget må ikke oprenses, da 
der på planten krebseklo lever en 
guldsmed, der er fredet, så nu er 
muligheden at skilte med en forklaring, 
hvorfor søen ikke oprenses. 

 Lunde holder indvielse af deres Mejeri 
Torv inden sommer 2024. 

Lunde har affalds indsamling i ugen før 
konfirmation, dagen afsluttes med 
fællesspisning i Frugtplantagen. 
  

Nyt fra RUBAN 

Til orientering 

Intet nyt. Det er aftalt på mødet at punktet udgår som 

fast punkt fremover.  

 

Efter behov kan punktet være en del af ”korte 

orienteringspunkter” eller ”evt”.  

Opfølgning på fundraising-kursus 

Til drøftelse 

Der er opbakning til at arrangere et fundraising forløb 

henover fire aftener. Det anbefales at der er 20 – 25 

deltagere på forløbet.  

 

Hvert enkelt Udviklingsråd skal finde deltagere og 

melde ind hurtigst muligt, så der kan planlægges for 

forløbet.  

 

Prisen på forløbet er samlet set 60.000. Varde 

Kommune vil stå for 30.000, resten er 

egenfinansiering.   

Gennemgang af FUR – skal noget 
ændres i forhold til mødestruktur, 
dagsorden m.v.?  

Til drøftelse 

FUR ønsker at første udkast til referatet udsendes inden 

for 7 dage fra Varde Kommune. Herefter tilstræbes der, 

at FUR-medlemmerne godkender/foreslår ændringer 

inden for 3 hverdage. Får Varde kommune ikke svar 

indenfor 3 dage, betyder det, at referatet godkendes.  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

Dagsorden Referat 

 

Møder i de enkelte Udviklingsråd kalendersættes oftest 

i forlængelse af FUR møder, og derfor skal referatet 

sendes ud hurtigst muligt.  

Der er delte opfattelser af, hvad der er relevant / ikke 

relevant at drøfte på møderne. Bl.a. er RUBAN drift, og 

derfor ønskes det fjernet som fast punkt.  

Korte orienteringspunkter 

o Forårsmødet 22. april 
2024  

o Bosætningsteamet – 
rundture i lokale UR 

o Kristian orienterer om 
politisk 

interessevaretagelse 
ift. bankgebyrer 

o Indkaldelse til busture 
og dialogmøder – husk 
at melde tilbage.  

Til drøftelse 

 

Varde Kommune er i gang med at udarbejde en ny 

Bosætning- og Landdistrikt politik. I den forbindelse 

ønskes der aktivt at bruge forårsmødet på politikken.  

 

FUR bakker op om dette, men ønsker samtidig et punkt 

på dagsorden, hvor de kan drøfte emner med Byrådet 

særskilt fra workshoppen omkring politikken.  

Kristian fra Ølgod orienterer om, at de oplever 

udfordringer med høje bankgebyrer. Resten af 

repræsentanterne er enige i dette, men der er pt. ingen 

andre alternativer.  

 

Samir orienterer i den forbindelse om, at lokale 

folketingsmedlemmer fra Billund/Vejen/Esbjerg 

området er i gang med lobbyarbejde for, at ændre 

lovgivningen, så frivillige foreninger m.v. ikke ”spises” 

af diverse gebyrer.  

Alle UR er indkaldt til hhv. dialogmøde med Udvalget 

for Plan og Teknik eller busture. Det blev besluttet, at 

Samir (evt. afløseren) udfylder kalenderen og 

indkalder. UR har allerede reserveret hele dagen.  

Varde Kommune har et bosætningsteam bestående af 

to medarbejdere. De vil rigtig gerne ud at besøge de 

enkelte Udviklingsråd, for at fortælle hvad de arbejder 

med, hvad de kan hjælpe lokalsamfundene med m.v.  

 

I bedes kontakte enten Nadia Steinicke på 30 34 46 25 

/ nste@varde.dk eller Christine Rasmussen på 21 65 25 

mailto:nste@varde.dk


 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Dagsorden Referat 

47 / chrz@varde.dk for at arrangere disse møder.  

Evt. 

Til orientering 

Samir orienterer om ønsket at drøfte tomgang ved 

ældreboliger. Det drejer sig om ældreboliger i UR Varde 

Opland, HHST, Helle Vest, Blåbjerg og Helle Øst. 

 

Varde Kommune ønsker at afholde møder med de 

enkelte lokalsamfund omkring udfordringer/muligheder 

omkring ældreboliger.  

 

FUR spreder budskabet i lokalsamfundet og vender 

tilbage til udviklingskonsulent Christina Bonde på 

chrb@varde.dk eller 61 79 08 80 hurtigst muligt. 

Christina ønsker at få et svar senest i begyndelsen af 

uge 9.  

Samir orienterer om, at han udlånes til Vej og Park fra 

19 februar – 31 august. Opgaverne vedr. 

Udviklingsrådene er ikke på plads endnu, men al 

kontakt m.v. skal foreløbigt sendes til Samir eller 

Lisbeth, indtil afklaringen er på plads.  

Næste møde? 

Til beslutning 

Næste møde afholdes 6. maj 2024. Skovlund-Ansager 

UR påtager sig opgaven at finde lokalitet og arrangere 

rundtur i området.  

mailto:chrz@varde.dk
mailto:chrb@varde.dk

